



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. 208(2011)

Antalya, Council of Europe seminar on improving detention conditions

Strasbourg, 15.03.2011 – In the context of the [Turkish chairmanship of the Committee of Ministers](#) the Council of Europe is holding a [seminar](#) on “improving detention conditions through effective monitoring and standard-setting” in Antalya (Turkey) on 17 and 18 March.

The seminar will consider the scope and content of the Council of Europe’s activities in the penitentiary field, with special focus on the role of the CPT (the Council of Europe Committee for the Prevention of Torture). Four workshops will discuss priority issues such as detention conditions, the provision of healthcare in prisons, prisoners’ rights and safeguards and the treatment of particular groups of prisoners. The seminar will be attended by representatives of the Council of Europe member states, members of the CPT and members of the European Court of Human Rights.

Maud de Boer Buquicchio, Deputy Secretary General of the Council of Europe, and Mustafa Elçim, Deputy Undersecretary at the Turkish Ministry of Justice, will open the seminar (9.30 am, at the Dedeman Hotel, Aladağ Room)

The opening and closing sessions of the seminar will be open to the press.

Contact : Can Fişek, Media relations Division ; Tel. +33 3 88 41 30 41 ; can.fisek@coe.int

Antalya, Séminaire du Conseil de l’Europe sur l’amélioration des conditions de détention

Strasbourg, 15.03.2011 - Dans le cadre de la [Présidence turque du Comité des Ministres](#) le Conseil de l’Europe organise à Antalya (Turquie) les 17 et 18 mars un [séminaire](#) sur le thème « améliorer les conditions de détention par un monitoring et un travail normatif efficaces. »

Le séminaire examinera la portée et le contenu du travail du Conseil de l’Europe dans le domaine pénitentiaire avec une attention particulière quant au rôle du CPT (le Comité du Conseil de l’Europe pour la prévention de la torture). Quatre ateliers vont discuter des questions prioritaires telles que les conditions de détention, les soins de santé en prison, les droits, les garanties et la prise en charge de certains groupes de détenus. Des représentants des Etats membres de l’Organisation, des membres du CPT et de la Cour européenne des droits de l’homme, participeront à ces travaux.

Maud de Boer Buquicchio, Secrétaire Générale adjointe du Conseil de l’Europe et Mustafa Elçim, Sous-secrétaire adjoint au Ministère turc de la justice, ouvriront le séminaire (9h30, à l’hôtel Dedeman, Salle Aladağ)

Les séances d’ouverture et de clôture du séminaire seront ouvertes à la presse.

Contact : Can Fişek, Division des relations avec les médias ;
Tél. +33 3 88 41 30 41 ; can.fisek@coe.int